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V dnešnom čísle predstavujeme 
prevádzku Kaderníctvo na 
Bananskej ulici č. 74, ktoré po 
ukončení v  r. 2009 znovu 
obnovila začiatkom marca 2010 
pani Natália Veverová. Postupne 
pribúdajú ďalšie činnosti a 
služby. Kaderníctvo  poskytuje 
veľmi kvalitné služby, o ktorých 

sa už za pomerne krátky čas  malo možnosť presvedčiť veľa 
spokojných zákazníkov  klientely  pánskej, dámskej  i detskej. 
Poskytuje strihanie a česanie.  
Kadernícke služby  je možne si objednať osobne alebo na tel: čísle: 
0918 055 046. 
Od 1.11.2009 sa činnosť rozšírila o prevádzku  „Pedikúra + Masáže“. 
Poskytuje pedikúru mokrú, masáž chodidiel, gélové nechty na nohy a 
masáže: klasickú, športovú. 
Uvedené služby poskytuje p. Trnovská na požiadanie ako 
pedikérka aj vo vlastných domoch. Môžete ju kontaktovať osobne 
alebo na tel: čísle 0908 087 114. 
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 V čase od. 12.4. do 19.4. prebiehala v našej obci v rámci „Dňa ZEME“ 
ochrany a tvorby životného prostredia už tradičná  akcia „Čistá obec.“ 
Zameraná bola na vyčistenie obecných 
priestranstiev od odpadu a nečistôt, na 
likvidáciu niektorých divokých skládok 
odpadu, aby bola obec krajšia, čistejšia, 
aby sa nám všetkým v nej lepšie žilo. 
Tohtoročná akcia sa niesla v znamení 
hesla: „Urob dobrú vec pre svoju obec !“ 
     Pokúsime sa teraz zhodnotiť, či akcia splnila svoj cieľ a či občania 
skutočne naplnili význam uvedeného hesla. 
     Z  p o z o r o v a n i a 
a fotodokumentácie môžeme 
k onš t a t ov a ť  nas ledov né. 
Počasie síce akcii neprialo, ale 
ako náhle sa objavil na 
v e r e j n o m  p r i e s t r a n s t v e 
kontajner, ten bol za okamih 
naplnený.  Občania opäť 
vypratávali nepotrebné veci 
z dvorov, pivníc a záhrad. To by 
bolo v poriadku, lenže tak ako 
po minulé roky, znova pozabudli 
na to, že keď si už upracú ten 
svoj dvor, patrilo by sa pomôcť 
upratať aj ten obecný.  
     Mnohí nielen že na to 
pozabudli, ale ešte robili v okolí 
k o n t a j n e r o v  o b r o v s k ý 
neporiadok. 
     Vrcholom nezodpovednosti a lajdáckosti bolo, že keď 
v sobotu 17. 4. nebol pristavený kontajner pri sv. 
Vendelínkovi, vytvorili tu nezodpovední občania 
jednoducho skládku odpadu. Zamestnanci OcÚ ju 
odpratávali 3 dni.. Podobné smetiská boli utvorené aj na 
Hlavine.  
    Kto vie, ako by sa občania tvárili, keby tam skládky 
zostali dodnes. To by bolo kritiky a šomrania na adresu 
organizátorov akcie..  
     Situácia z predchádzajúcich rokov sa teda opakovala 
a nezodpovedný 
prístup niektorých 
občanov bol väčší. 
Preto sa vedenie 
obce a obecné 
z a s t u p i t e ľ s t v o 
zamýšľa nad tým, 
ako akciu vylepšiť. 
Ale zamyslieť by sa 
mali hlavne tí 
občan ia ,  k t o r í 
pristupovali k akcii 
n e z o d p o v e d n e 
a neuposlúchli výzvu starostu, že odpad treba dávať iba do kontajnerov a nie 
mimo nich . 
     Dosť bolo kritiky. Poďme teraz pochváliť aj tých občanov ,ktorí heslo 
akcie pochopili správne. Sú to občania, pre ktorých sa táto akcia stala 

srdcovou záležitosťou. Upratovali  nielen svoje dvory, ale čistili verejné 
priestranstvá. 

      Žiaci 1. – 9. ročníka ZŠ pod 
vedením svojich triednych učiteliek 
uskutočnili brigádu Za čistú obec. Žiaci 
1. a 3. ročníka upratali neporiadok 
na Obrázkovej hore, na začiatku 
náučného chodníka, žiaci 2., 4. a 5. 

ročníka vyzbierali nečistoty od reštaurácie Papagáj, cez Dominovu alej, 
pravý breh bočného ramena Váhu a chodník okolo Vápenického potoka. 
Žiaci 6. – 9. ročníka brigádovali na Červenej veži. Vyzbierali a naplnili 25 
vriec s objemom 120 l a desiatky vriec 10 litrových a menších, ktoré chodili 
vysýpať do pripraveného kontajnera. Skonštatovali, že Červená veža by si 
zaslúžila tiež takú spoločnú brigádu, aká sa uskutočnila v marci okolo Váhu 
a Sĺňavy. Mohla by byť lesoparkom pre všetkých návštevníkov a krásnym 
miestom prechádzok, ako to bolo kedysi. 
       V rámci akcie prispeli svojou troškou do mlyna aj členovia 
Nohejbalového klubu Banka, ktorí si vzali pod patronát autobusové zástavky. 
Tieto pracne zbavili nežiaducich plagátov. Doplnili tiež chýbajúce lexanové 
tabule, celé okolie vyčistili, pozametali, vyzbierali fľaše z umelej hmoty 
i neporiadok, ktorý sa v okolí nachádzal. 
       Aj záhradkári z osady Ahoj sa zapojili do akcie Čistá obec. V čižmách 
prebrodili a vyčistili potok od hlavnej cesty po ústie Teplého ramena. 
Najhoršie to bolo v ústí do ramena, kde vytiahli z kanála veľké množstvo pet 
fliaš, igelitov, sklených fliaš, polystyrénu a iného plávajúceho odpadu. Je až 
na počudovanie, čo všetko sú schopní ľudia vyhodiť. Medzi plávajúcim 
odpadom vytiahli z igelitovej tašky dva celé chleby len niekoľko dní staré... 
Z potoka tak vytiahli viac ako 5 vriec odpadkov. 

      Č l e n o v i a 
poľovníckej skupiny 
Banka brigádovali 
v lesoparku Červená 
veža, zberali odpad 
p o z d ĺ ž  h l a v n e j 
komunikácie.... 
    Č l e n o v i a 
Klubu dôchodcov si 
akc iu odprac ujú 
v najbližšom období. 
Vyčistia a upracú 
miestny c intorí n 
a dom smútku, 

pretože počasie počas akcie bolo nepriaznivé.  
      Všetkým žiakom, učiteľom, členom zväzu 
záhradkárov, nohejbalistom, dôchodcom 
i ostatným občanom patrí poďakovanie za 
zlepšenie životného prostredia, za skrášlenie 
a zveľadenie obce. Vďaka im bude naša obec 
krajšia, čistejšia a bude sa nám v nej lepšie 
dýchať. 
      Ak sa nám podarí žiť kultúrnejšie, nebudeme 
znečisťovať verejné priestranstvá, budeme v obci 
dbať na čistotu a poriadok, ušetríme obci nemalé 

náklady vynaložené na túto akciu. 
      Celý rok máme na to, aby sme environmentálne dozreli a dokázali 
našej rodnej obci, že nám skutočne na nej záleží. 

Akcia „Čistá obec“ 

Kreslil Vojto Haring 

Obecný    úrad   Banka 
srdečne  pozýva  

všetkých občanov na 

STAVANIE  
MÁJA 

PIATok 30.4.2010 o  18.00 hod. 
pri sv. Vendelínkovi. 

Hrá dychová hudba INOVČANKA. 

Starosta obce  srdečne pozýva všetky  

matky, babičky a ženy na oslavu 

DŇA MATIEK 
piatok 7.5.2010 o 17.00 hod.  

v   kultúrnom  dome.         

V programe vystúpenie detí MŠ  

a dychovej hudby Inovčanka. 

Dokedy ešte? 
•   Už vyše roka nezodpovední 
občania na Podhorskej ulici 
s k l a d u j ú  n a  m i e s t n e j 
komunikácii dve kopy štrku 
a nečistôt. Tieto zaberajú 
takmer polovicu už aj tak úzkej 
komunikácie. V tomto úseku je 
ohrozená bezpečnosť cestnej 
premávky i bezpečnosť chodcov.  

Dúfame, že sa vinník prebudí a po vyrúbení prenájmu v zmysle 
všeobecne záväzného nariadenia obce Banka  za prenájom cestnej 
komunikácie obe kopy z cesty odstráni. V opačnom prípade  bude 
daný problém riešiť poriadková  komisia. 

•   Ďalší nezodpovedný občan 
má dlhodobo odstavený  vrak 
motorového vozidla značky 
mercedes na ceste druhej triedy   
priamo oproti OcÚ. Vrak taktiež 
ohrozuje bezpečnosť premávky 

a nepôsobí esteticky. Po výzve OcÚ by mal zareagovať a uviesť veci 
do poriadku. 

•    Vandali opäť ničili. V decembri dvakrát  
porozbíjali vitríny na Vápenickom chodníku 
a pri futbalovom ihrisku. Potom ich zaujali 
autobusové zastávky. I napriek výveskám 
„Neničte obecný majetok, nelepte plagáty“, 
vandali robia pravý opak. Preto prosíme 
občanov, aby neboli ľahostajní k svojmu 
okoliu . Ak uvidia, že niekto ničí obecný 
majetok, treba to nahlásiť na OcÚ. Ďakujeme. 

 
Redakcia 

Kri t i ckým  NkNm 

Nohejbalisti pri odstraňovaní plagátov... 

Nahromadený odpad nebolo ľahké odstrániť... 

Žiaci ZŠ na Červenej veži... 

Redakcia 

 

 

Obuv 
„prstačky“ ? 

 

Nie, to nie je výtvor abstraktného 
umelca, ale skutočne ide o nový 
druh tzv. prírodnej relaxačnej 
obuvi, ktorá bola dovezená z 
Anglicka cca za 100 €. Jej 
majiteľ z Banky tvrdí, že je veľmi 
pohodlná, máličko dlhšie trvá jej 

obutie (či navlečenie prstov?)  a údajne pri jej nosení  máte 
príjemný pocit, ako keby ste chodili bosí po tráve... Nuž možno 
zanedlho budeme zrejme musieť zameniť našu obuv za novú (?)... 
Len sme nezistili, či sa jedná len o pánsku obuv, alebo aj dámsku...  

Redakcia 



 

 

Dňa 22.04.2010 o 18,00 hod. sa konalo 28. riadne zasadnutie Obecného 
zastupiteľstva (OZ) obce Banka, ktoré  prerokovalo: 
• OZ odsúhlasilo nájom nebytových priestorov v budove OTJ Banka pani Ivete 
Cisárovej, Dominova cesta 24, 921 01 Banka na sezónu 2010 s podmienkou, že ak 
menovaná bude meškať s platbou nájomného viac ako 10 dní, nájomná zmluva bude 
okamžite zrušená. 

• OZ zamietlo žiadosť o sociálnu výpomoc pani Ivete Toráčovej, Topoľčianska cesta 
44, 921 01 Banka a odporučilo menovanú zamestnať na skrátený pracovný úväzok 
obcou Banka. 

• OZ odsúhlasilo bezodplatné prebratie verejného osvetlenia v areáli komplexu 
rodinných domov na Sĺňave II. od firmy Elite Group, s.r.o., Vážska ulica 2, 921 01 
Piešťany. Prejednalo a odsúhlasilo i bezodplatný prevod komunikácie v uvedenom areáli 
za podmienky, že pozemky pod komunikáciou budú majetkoprávne vysporiadané 
a spolu s komunikáciou bezodplatne odovzdané obci. 

• OZ odsúhlasilo žiadosť pána Dušana Knapa a pani Gabriely Knapovej, Kalinčiakova 
3, 921 01 Piešťany ohľadne odkúpenia časti pozemku p.č. 465/1 o výmere cca 10 m² za 
účelom zriadenia vstupu na ich pozemok za cenu 15,- €/m². 

• OZ odsúhlasilo užívanie obecného pozemku za účelom výstavby samostatného 
vjazdu, o ktorý žiadal pán Marián Moravčík, Lyžiarska ulica 21, 921 01 Banka. Pán 
Moravčík spolu s oznámením drobnej stavby predloží projektovú dokumentáciu so 
statickým posúdením navrhovaného  oporného múru. 

• OZ odložilo žiadosť spoločnosti SG Invest, s.r.o., Michalská 14-16, 810 11 
Bratislava o nájom a odkúpenie pozemkov parcelné čísla 1373/10 a 1373/11, 
nachádzajúcich sa v lokalite Sĺňava II okolo hotela, ktorý menovaná spoločnosť vlastní 
z dôvodu, že nemá vysporiadané záväzky voči  obci Banka.  

Obecný úrad informuje 

 Moja rodná dedinka leží na Považí. Z jednej strany sa 
vinie modrá stuha Váhu a z druhej ju objíma zelený koberec 
hôr. 
     Cesta a chodníčky sa križujú sťa pavučinové nite. Ľudia si 
tu svoje príbytky stavajú už osem stáročí. Uchvátili ich horúce 
pramene, ktoré tryskajú zo zeme a obdarúvajú ich svojimi 
liečivými účinkami. Dôkazom je vyhasnutá sopka, ktorá sa 
vypína nad dedinkou a v jej útrobách možno spí svoj dlhý sen 
i stratený a tajomstvom opradený hrad Bana. 
     Srdcom obce je starý kostolík, kde sa všetci stretávame, 
keď hľadáme pokoj v duši. 
     Moja dedinka je krásna v čase rozkvetu, v slnečnom úpale, 
v čase vetrov a dažďa i v studenej bielej perine zimy. 
     Staré sa snúbi s novým. V susedstve s chalúpkami, 
domčekmi i vilami vyrástli paneláky. 
     Chudobní, bohatí, ale všetci s dobrým úmyslom a so 
zodpovednosťou pre svoje rodisko si chránime korene pre 
dobro budúcich pokolení. 
                                                           Lukáš Haring, VIII. trieda 

Dedinka v údolí 
(Umelecký opis) 

Žiacka práca v kategórii Vlastná tvorba - próza k 800. výročiu obce Banka. Redakcia. 

Mnohí občania našej obce sa zúčastnili osláv 
osemstého výročia prvej písomnej zmienky o Banke. Na 
oslavách dostal od starostu obce Ing. Jaroslava 
Janečka  Pamätný list aj náš ďalší občan 

 JÁN DUBOVSKÝ (83) 
Ako toto ocenenie na teba zapôsobilo? Bol si 
prekvapený? 

   Veľmi, okrem toho ma to aj dojalo, pretože som Pamätný list dostal za moju 
angažovanosť pre bananský futbal. 

Je o Tebe známe, že pre bananský 
futbal si obetoval a obetuješ veľa 
svojho voľného času. Čím to je? 
   Vždy som bol pri organizovaní futbalu 
v našej obci, lebo som chcel, aby 
futbalisti dosahovali tie najlepšie 
výsledky. Nie vždy sa to podarilo. 
Pri Tvojej úžasnej zanietenosti si na 
ihrisku ako organizátor, ale aj ako divák. 
Na ktorú udalosť si rád spomínaš? 
   V prvom rade na dobrý futbal 
a hlavne, keď mužstvo postúpilo do 
vyššej súťaže. To sú tie najlepšie 
pocity. 
Stal si sa akýmsi živým inventárom, ba 
priam legendou bananského futbalu. 

Užívaš si dôchodok. Čomu sa ešte venuješ? 
   Tomu, čomu sa venujem od začiatku môjho záujmu o futbal. To sú už 
desaťročia. Bol by som rád, keby Banka postúpila do vyššej súťaže. O to 
bojujeme už 6 rokov. Som vo výbore TJ, píšem plagáty, aj ich roznášam 
a počas zápasov som v pokladni. 
Predpokladám, že ako každý, čo sa pohybuje okolo futbalu, si a jty rád 
zatipuješ. Aká budúcnosť čaká bananský futbal? 
   Na to sa dá ťažko odpovedať. Apelujem ale hlavne na mladých, aby si brali 
príklad od starších, aby sa venovali športu a futbalu zvlášť. Tam vidím 
budúcnosť. 
 

Na fotografii: Ján Dubovský vo svojom teritóriu. 
Pokračovanie v budúcom čísle. 

Galéria  vyznamenaných   
pri  príležitosti  800. výročia  obce  Banka  

J.Benka 

16. Obec Banka v 17. storočí –  
5. časť (zemepáni a poddaní) 
  

 V 17. stor. sídlili zemepáni ešte na 
hradoch, neskôr si začali stavať kaštiele. 
Každý väčší zemepán mal aj panstvo, ktoré sa 
zvyčajne nazývalo podľa hradu, kde mal sídlo. 
V tunajšom regióne to bolo Tematínske 
panstvo a Hlohovecké panstvo. Do 
panstva patrili mestečká a dediny, ktoré 
sa nachádzali v okolí hradu. Ich 
obyvatelia boli poddanými príslušného 
zemepána, v Uhorsku od začiatku 16. 
stor. dokonca nevoľníkmi. To 
znamenalo, že bez súhlasu svojho zemepána 
nemohli opustiť svoju obec a odsťahovať sa na 
iné miesto. 
    O prosperujúce panstvá pri Váhu – 
Šintavské (pri Seredi), Hlohovecké, 
Tematínske a Trenčianske – bol medzi 
uhorskými  zemepánmi veľký záujem. 
Nachádzali sa tu jednak prosperujúce roľnícke 
obce, zároveň sa vyznačovali nádherným 
prírodným prostredím. Obzvlášť vysoko sa 
cenili Tematínske a Hlohovecké  panstvo, 
a preto ich majiteľmi boli obzvlášť významní 
zemepáni. Patrili do nich totiž mestečko 
Piešťany s kúpeľnou osadou Teplice a dedina 
Banka, ktoré sa nachádzali v blízkosti 
liečivých termálnych prameňov. V 17. stor. sa 
tu chodilo liečiť už veľa ľudí a to nielen 
z okolia, ale i zo vzdialenejších miest. Úžitok 
z kúpeľov mali pritom nielen zemepáni, ale 
i domáci obyvatelia. 
    V 17. stor. boli tunajšími zemepánmi 

príslušníci významných veľmožských rodov – 
Turzovci a Forgáčovci. Boli grófmi a niektorí 
i vysokými uhorskými hodnostármi. 
    V prvej tretine 17. stor. boli majiteľmi 
Hlohoveckého a Tematínskeho panstva 
Turzovci. Piešťany a Banka boli už predtým 
preradené z Tematínskeho do Hlohoveckého 
panstva, keďže zemepán mal sídlo na hrade 

v Hlohovci. Zrejme sa tam žilo pohodlnejšie 
než na ťažko prístupnom hrade Tematín. 
Tunajším zemepánom bol gróf Stanislav 
Turzo, ktorý bol dokonca uhorským 
palatínom.  Zomrel v roku  1625 v kúpeľnej 
osade Teplice, kde mal svoj zemepanský dom 
(v 20. stor. sa nazýval Park vila a nachádzal sa 
oproti LD Slovan). Jeho manželka Anna 
Rozina Turzová mala sadistickú povahu a na 
rozdiel od Alžbety Bátoriovej boli jej obeťami 
nielen ženy, ale i muži. Zemepánmi sa potom 
stali synovia Stanislava Turzu. Starší Adam 
však zomrel už v roku 1635 a jeho brat Michal 
o rok neskôr, pretože sa upil k smrti. 
    Mená tunajších poddaných boli uvedené 
v roku 1591 v urbári Hlohoveckého panstva. 
Už koncom 16. stor. žili na Banke rodiny 
s priezviskami Dubovský, Chalás, Rusnák, 
Gabriš, Valach i ďalšie. 
    Ďalšími majiteľmi Hlohoveckého panstva 
sa stali Forgáčovci. Gróf Adam Forgáč sa 

totiž oženil s mladou vdovou po Adamovi 
Turzovi. Piešťany, Banka a Drahovce sa však 
stali majetkom grófa Imricha Berčéniho. Až 
v roku 1656 sa Adamovi Forgáčovi podarilo 
ich získať späť do Hlohoveckého panstva. Na 
Banke mal panský dom s vínnou pivnicou 
a záhradou. 
    V roku 1663 sa začala ďalšia vojna 

s Osmanskou ríšou, pretože početné 
turecké vojsko prešlo cez Dunaj 
a preniklo až k  Novým Zámkom. Cisár 
Leopold I. poveril obranou pevnosti práve 
Adama Forgáča. Ten však kapituloval 
a Turci obsadili Nové Zámky. 

     Turci potom prinútili okolité obce, medzi 
nimi i Banku, platiť daň a to až do roku 1687, 
keď boli z územia Slovenska vytlačení. 
    Gróf Adam Forgáč zomrel v roku 1680. 
Panstvá potom spravovala vdova Anna 
Forgáčová a od roku 1689 jej synovia Adam 
Forgáč ml. a Šimon Forgáč. Bratia si Banku 
rozdelili na dve časti. 
    O význame Piešťan a Banky svedčí i to, že 
v roku 1682 cisár Leopold I. vydal pre obe 
obce ochranný list. Z dôvodu ochrany kúpeľov 
ich zbavil povinnosti ubytovávať a starať sa 
o cisárske vojsko. 
    V urbári Hlohoveckého panstva z roku 
1661 sú uvedení aj obyvatelia Banky. 
Priezviská, ktoré pretrvali do súčasnosti 
(okrem už skôr uvedených) boli – Kováč, 
Kabát, Masár, Moravanský, Pavlikovič, 
Moravčík, Julíny, Hrnčár, Šiška i ďalšie.  

HISTÓRIA BANKY  

Ing. Alexander Murín 

• Marec bol 
mesiacom mnohých 
zaujímavých aktivít v našej 
škole. Všetky sa nevošli do 
minulého čísla. Dňa 
25.3.2010 sme privítali  
koordinátorku prevencie 
kriminality Mgr. V. 
Husákovú a  jej 
spolupracovníkov (na 
fotografii) z Mestskej 

polície v Piešťanoch. Besedu zabezpečila koordinátorka protidrogovej 
prevencie našej školy  Mgr. A. Baďurová.  Žiaci I. stupňa sa  
dozvedeli veľa o práci policajtov, vyskúšali si pracovné pomôcky, ktoré 
potrebujú policajti pri svojej práci. Žiaci II. stupňa absolvovali 
prednášku zameranú najmä na prevenciu kriminality a na prevenciu 
drogových závislostí. 
• Je dôležité vedieť, že zdravo žiť sa dá najlepšie v zdravom prostredí. 
Zdravé znamená v prvom rade čisté! Tento poznatok vštepujú naše pani 
učiteľky žiakom nielen na vyučovaní, ale pravidelne sa prakticky 
zúčastňujú brigád Za čistú obec. Bolo tomu tak aj tento rok. Ako 
„predprípravu“ absolvovali dňa 26.3.2010 veľmi peknú akciu pod 
názvom Naše gesto pre čisté mesto, ktorá spojila nielen ľudí dobrej 
vôle, ale aj mesto Piešťany a obce Banka, Ratnovce. Naši žiaci mali 
možnosť prejaviť svoje vedomosti z ekológie a environmentálnej 
výchovy, dozvedieť sa na tvári miesta aj niečo nové a zároveň   
vyzbierali desiatky vriec nečistôt, ktoré zanechali na pravom i ľavom 
brehu Váhu a Sĺňavy neporiadni návštevníci. 
• Apríl je už tradične mesiacom matematických súťaží. 
 - Dňa 7.4. sa v ZŠ Brezová Piešťany konalo okresné kolo 59.  

 

ročníka matematickej 
olympiády, ktorého sa z našej 
školy zúčastnili  žiaci 
6. -8. ročníka. Vynikajúci 

úspech dosiahla naša žiačka Diana  Bieliková, 6. roč., ktorá sa 
umiestnila na víťaznom 1. mieste.   Blahoželáme a za prípravu 
ďakujeme pani učiteľke RNDr. K.  Šišanovej. 
 -  Dňa 12.4. sa opäť v ZŠ Brezová Piešťany  konalo okresné kolo 
 31. ročníka Pytagoriády. Z našej školy sa ho zúčastnili žiaci 
 3.,4.,6.,7.a 8. ročníka. Najúspešnejším riešiteľom  Pytagoriády 
 z našej školy bol M. Lúčny, žiak 4. ročníka, ktorý sa umiestnil na 
 6. mieste ako úspešný riešiteľ.  Za prípravu ďakujeme pani učiteľke 
 Mgr. E. Valkovej. 
• Výsledky Testovania 9 našich deviatakov nám v tomto školskom 
roku neurobili toľko radosti ako po iné roky. Vďaka trom 
nezodpovedným jednotlivcom sa veľmi znížila celková úroveň 
výsledkov 9. triedy. Z matematiky dosiahli priemerný počet bodov 
11,93 , čo je 59,7% . Priemerná percentuálna úspešnosť v rámci SR bola 
60,1 % . Zo slovenského jazyka dosiahli  priemerný počet bodov 13,60, 
čo je 68 %. Priemerná percentuálna úspešnosť v rámci SR bola 67,6 %. 
Poďakovanie za prípravu z matematiky patrí pani učiteľke RNDr. K. 
Šišanovej a zo slovenského jazyka riaditeľke školy  Mgr. H. 
Hrdinovej. 
• Od 19. apríla sa  naša škola  zúčastňuje na Európskom programe 
podpory konzumácie ovocia v školách s finančnou podporou 
Európskeho spoločenstva. Znamená to, že do    konca školského roka 
2009/2010 budú všetci žiaci v materskej i v základnej škole zadarmo 
dostávať denne 2 dcl 100 % jablkovej šťavy. Aj takýmto spôsobom 
realizujeme projekt Zdravá škola, v ktorom sme zapojení od roku 1997. 
• Jar je obdobím obnovy. Aj basketbalové stojany na školskom 
ihrisku dostali nové dosky a nové nátery. Ďakujeme za ne nielen pánovi 
Klampárovi, údržbárovi školy, ale aj jeho synovi Michalovi a vnukovi 
Patrikovi, ktorí mu pri tom pomáhali. 

ZO ŠKOLSKÝCH LAVÍC 

 

Po celotýždennom daždi dňa 16.4.2010 na Deň narcisov 
vykuklo slniečko, ako by aj ono chcelo prispieť k nálade 
spolupatričnosti a sympatie. 
Podľa vyjadrenia prezidentky Ligy proti rakovine MUDr. E. Sirackej, 
DrSc. je Deň narcisov spomienkou na tých, ktorí podľahli tejto krutej 
chorobe, vyjadrením sympatií pacientom a ich rodinám a zároveň 
výzvou národu zapojiť sa do boja proti rakovine, pretože trend tohto 
ochorenia stúpa. 
Podľa vyjadrenia pani I. Michnovej, predsedníčky pobočky LPR 
v Piešťanoch, vyzbieraná čiastka finančných prostriedkov sa používa 
každoročne na pokrytie požiadaviek onkologických akcií, výskum, ako 
aj vytváranie a organizovanie akcií na podporu rekondično-
rehabilitačných podujatí pre onkologických pacientov. Konkrétnou 
pomocou z  prostriedkov pobočky sa zakúpilo viacúčelové 
polohovateľné vyšetrovacie ležadlo s príslušenstvom pre onkologickú 
ambulanciu MUDr. Matejkovej na území obce Banka pre skvalitnenie 
a uľahčenie absolvovania liečebných postupov pre onkologických 
pacientov. Finančný dar na toto zariadenie v roku 2009 bol v hodnote 
714,- €. 
Vďaka vašej pomoci, vážení občania, sa tento rok v našej obci 
vyzbieralo na zbierku Dňa narcisov 342,07 €. Zároveň ste vyjadrili 
svoju podporu myšlienke, že boj proti rakovine sa dá úspešnejšie 
zvládnuť s pomocou nás všetkých. V mene tých, ktorým vaša pomoc 
prospeje, vám ďakujeme. 
Foto: Žiaci 9. ročníka.  1. rad zľava: O. Mikuš, M. Svitková, K. 
Horváth, L. Haring. 2. rad zľava:  P. Sojka, Ľ. Gono, J. Mihok, D. 
Gotthardt, M. Jankech.   
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